
Slovo starosty 
  
V závěru volebního období přicházíme s dalším číslem zpravodaje, ve kterém chceme 
informovat občany o dění v obci. Je to příhodná doba k tomu, abychom informovali o všem, 
co se v obci událo v tomto roce a zároveň příležitost složit účet za celé čtyřleté období. 
V letošním roce se postupně daří naplňovat plán rozvoje obce a já věřím, že do koce roku 
budou všechny body plánu naplněny. Postupně dochází k rekonstrukci a opravě mateřské 
školy, kdy v roce 2010 byly vyměněny okna a dveře hlavní budovy. Výměnou oken došlo 
k podstatnému snížení nákladů na topení. V letošním roce je před dokončením oprava fasády 
a výměna zbytku oken a dveří. Náklady na opravu činí 540 000,- Kč a obec získala dotaci od 
Jihomoravského kraje ve výši 200 000,- Kč. Náklady na opravu se zvýší o nátěr střechy, 
výměnu části okapních žlabů a výměnu hromosvodů, které nebyly v původním rozpočtu. 
V příštím roce by mělo dojít za dotační podpory JMK k výměně celého topného systému 
v mateřské škole a zateplení půdy. Tímto by byl završen celý proces rekonstrukce mateřské 
školy, což by se mělo promítnout v nižších nákladech na provoz školy. 
Další významnou akcí letošního roku byla oprava pietních křížů u č. p. 15 a u č. p. 34, které 
byly ve špatném stavbu. Myslím, že zrestaurování křížů se povedlo a kříže zdobí naši náves. 
Restaurování křížů bylo realizováno za finanční podpory z evropských fondů prostřednictvím 
MAS Boskovicko PLUS. Celkové náklady činí 214 000,- Kč, z toho poskytnutá dotace je 
169 000,- Kč. Rozpočtované náklady byly 257 000,- Kč. 
Důležitou akcí je oprava mostu u č. p. 8, na který byl vypracován znalecký posudek. 
Výsledkem je normální zatížitelnost 10,0 tun, výhradní zatížitelnost 14,8 tun a výjimečná 20,3 
tun. Z posudku vyplývá, že v současné době není nutná úplná rekonstrukce, pouze se zpevní 
opěrné zdi, které jsou z části podemlety. Opravy budou provedeny hned po opadnutí vody 
v potoce. V této záležitosti bylo dohodnuto se ZD Skály omezení dopravy těžkými 
zemědělskými stroji. Co se týká svozu odpadů, tak jsem zjistil u svozové firmy, že tonáž 
plných vozidel nepřekročí povolenou zatížitelnost mostu. Každým rokem bude prováděna 
kontrolní prohlídka a v dalším období budou zahájeny přípravy na úplnou rekonstrukci. 
Rekonstrukce bytu v muzeu byla ukončena a od 1. září 2014 je v nájmu pan Pavel Fabiánek, 
správce muzea. Náklady na rekonstrukci činí 230 000,- Kč. 
V nové zástavbě pod obcí byl položen asfaltový povrch komunikace v hodnotě 394 000,- Kč. 
Položení koberce bylo nutné (i když nejsou postaveny všechny domy) z důvodu kolaudace, 
která je nutná k vyúčtování dotace. 
Zastupitelstvo obce rozhodlo vybudovat technickou infrastrukturu pro čtyři rodinné domky 
v horní části obce, v lokalitě „U vodojemu“. Rozhodnutí se opírá o skutečnost, že pod obcí je 
pouze jeden stavební pozemek a v případě dalšího zájmu je třeba mít pozemky připraveny. 
Dosud bylo vydáno rozhodnutí o odnětí lese a nyní je připravena smlouva s projektantem na 
zpracování dokumentace TI, včetně územního řízení. Pokud bude všechno včas připraveno, 
může být v příštím roce požádáno o dotaci a stavba může být zahájena. 
Velmi důležitou akcí roku bylo provedení hydrogeologického průzkumu pro posílení 
veřejného vodovodu obce Kořenec (průzkum a vystrojení vrtané studny). Hydrogeologický 
průzkum byl úspěšný a v současné době disponujeme vrtanou studnou o vydatnosti cca 150 
m3 za 24 hodin. Celkové náklady na pořízení jsou 704 000,- Kč, z toho dotace ze SFŽP 
406 000,- Kč, Svazek VaK 123 tis. Kč a obec 176 000,- Kč. Zastupitelstvo rozhodlo o podání 
žádosti na Svazek VaK na zpracování zadávacího řízení a zpracovatele projektové 
dokumentace na propojení vrtu do vodojemu.  
V průběhu roku byly prováděny drobné akce a některé by zahrnuty do plánu rozvoje. 
V kulturním domě byl zaveden vodovod do nálevny, osvětlení požární nádrže se postupně 
realizuje. Mimo plán byly opraveny místní komunikace, zřízena sušička na hadice, která již 
hasičům slouží, oprava rozhlasu, po celý rok je průběžně ošetřována zeleň a prováděn úklid 



veřejných prostranství. Jedinou akcí, která nebude splněna, je rekonstrukce veřejného 
osvětlení středu obce. Rekonstrukce nemůže být prováděna, dokud Eon neprovede 
rekonstrukci nízkého napětí. Každým rokem jsme ze strany Eonu ubezpečováni, že se bude 
rekonstrukce provádět, ale pořád se nic neděje. 
Na celé volební období byl schválen plán rozvoje obce, který byl naplňován dle finančních 
možností obce a možností získání dotací na jednotlivé akce. 
Většina plánovaných akcí byla provedena a slouží občanům. Některé akce se nemohly 
zrealizovat z důvodu nemožnosti získat dotace ze žádných fondů. Je škoda, že se nemohly 
provádět opravy chodníků, ale pro tyto stavby byly úplně zmrazeny všechny dotace, navíc 
velká část chodníků je na pozemcích JMK.  Nyní se zpracovává geometrický plán a po jeho 
vypracování požádá obec JMK o bezúplatný převod pozemků na obec. Tímto krokem bude 
obec připravena na případné uvolnění dotací a zahájení oprav chodníků. Jsme si vědomi, že 
z důvodu bezpečnosti, je třeba určité úseky chodníků řešit. Některé akce se se v tomto období 
nedaly zrealizovat z objektivních důvodů.  Na stavbu rozhledny se dosud nepodařilo získat 
žádného investora a obec nemá dostatek financí na tuto stavbu. Totéž se dá říci o 
revitalizačním rybníku. 
Z celkové pohledu lze volební období hodnotit kladně, vzhled obce se neustále zlepšuje a pro 
občany jsou zajišťovány služby ve všech oblastech života. Je potěšitelné, že ze 14 stavebních 
pozemků je 13 obsazeno a pro příští rok se připravují další čtyři stavební pozemky. 
Za akce, které se z důvodu dotací nemohly uskutečnit, byly zrealizovány další důležité stavby, 
na které se podařilo získat dotaci. Na vrt pro posílení veřejného vodovodu 403 000,- korun a 
na rekonstrukci čistírny odpadních vod 9 985 035,- Kč. Rekonstrukce ČOV byla nezbytně 
nutná, protože kořenová čistírna nebyla již funkční. Mimo dotace se na finančních nákladech 
podílel Svazek VaK částkou 2 961 467,- Kč a obec Kořenec částkou 150 000,- Kč. 
V průběhu celého volebního období se podařilo pro obec zajistit z různých dotací 
18 016 449,- Kč. 
Mimo zajištění státní správy a samosprávy, investičních a neinvestičních akcí, údržby zeleně 
a úprav veřejných prostranství se zastupitelstvo zaměřuje na sportovní a kulturní činnost, aby 
občané měli možnost vyžití a také návštěvu různých akcí. Zastupitelstvo pravidelně pořádá 
obecní plesy, 1x za dva roky Kořenecké slavnosti a muzejní noc. Tyto akce se staly tradicí a 
jsou hojně navštěvovány nejen místními, ale i chalupáři a přespolními návštěvníky. Velkou 
zásluhu na úspěšnosti těchto akcí má soubor Kořeňák, který pod vedením Zdeňka Přikryla 
zajišťuje hlavní program. Významným počinem bylo zřízení Malé galerie akademického 
malíře Františka Řehořka, která byla slavnostně otevřena v listopadu 2013. 
Každým rokem zastupitelstvo zajištuje mikulášskou nadílku, zpívání u vánočního stromu, 
dětské karnevaly, dětské sportovní dny, divadelní představení, závody horských kol o pohár 
Drahanské vrchoviny. Milovníci tenisu mohou využívat tenisový kurt a v zimním období je 
organizován kroužek stolního tenisu v KD pro děti. 
Za pomoci obce zajišťují sportovní činnost v obci především Hasiči a TJ Sokol, kde mohou 
děti a mládež navštěvovat kroužky požárního sportu a fotbalu. Možnost sportovního vyžití 
mají děti i dospělí na golfovém hřišti, kde Sokrates Golf zajišťuje pro mládež různé akademie. 
Je v zájmu rodičů a dětí využívat nabízených možností. 
Rád bych se také zmínil o dění v obci z pohledu dodržování pořádku a plnění povinností vůči 
obecnímu úřadu. Trvale někteří občané a chalupáři nezaplatí za odvoz a ukládání domovního 
odpadu v termínu, což činí problémy v účetnictví. Dosud OÚ nepoužíval sankce, ale 
nadřízené kontrolní orgány požadují sankciovat dle zákona. Apeluji proto na všechny 
poplatníky, aby platili včas. Je také smutné, že obec musí vydat vyhlášku o nedělním klidu a 
nočním klidu. Zastupitelstvo vyzývalo ve zpravodaji občany k ohleduplnosti a v neděli 
nepoužívali motorové sekačky ani motorové pily, ale žádosti nebylo vyhověno.  



Některým občanům došla trpělivost a podali žádost do zastupitelstva o vydání vyhlášky o 
nedělním klidu. Zastupitelstvo této žádosti vyhovělo a vyhlášku vydalo, která je zveřejněna 
v tomto zpravodaji. 
 
Vyhláška 

OBEC KOŘENEC 

Obecně závazná vyhláška č.1/2014 

O ochran ě nočního klidu a regulaci hlu čných činností 

Zastupitelstvo obce se na svém zasedání dne 29.09.2014 usnesením č. 5  usneslo vydat na 
základě ustanovení § 10 písm. a) a ustanovení § 84 odst. 2 písm. h) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, tuto obecně závaznou vyhlášku: 

 
Čl. 1 

Cíl a předmět obecn ě závazné vyhlášky 
 
(1) Cílem této obecně závazné vyhlášky (dále jen „vyhláška“) je vytvoření opatření 

směřujících k ochraně před hlukem v době nočního klidu, zabezpečení místních 
záležitostí jako stavu, který umožňuje pokojné soužití občanů i návštěvníků obce, 
vytváření příznivých podmínek pro život v obci a vytváření estetického vzhledu obce. 

(2) Předmětem této vyhlášky je regulace činností, které by mohly narušit veřejný pořádek 
v obci nebo být v rozporu s dobrými mravy, ochranou zdraví, a směřující k ochraně před 
následnými škodami a újmami působenými narušováním veřejného pořádku na majetku, 
jako veřejném statku, jehož ochrana je ve veřejném zájmu, v zájmu chráněném obcí 
jako územním samosprávným celkem. 

Čl. 2 
Vymezení činností, které by mohly narušit ve řejný po řádek v obci nebo být v rozporu 

s dobrými mravy, ochranou bezpe čnosti, zdraví a majetku. 
 

Činností, která by mohla narušit veřejný pořádek v obci, je: 

a) rušení nočního klidu, 

b) používání hlučných strojů a zařízení v nevhodnou denní dobu. 

Čl. 3 
Omezení činností 

 
(1) Noční klid je dobou od 22.00 hod. do 06.00 hodin. V této době je každý povinen 

zachovat klid a omezit hlučné projevy. 

(2) V zastavěné části obce je každý povinen zdržet se o nedělích v době od 06.00 do 22:00 
hodin veškerých prací spojených s užíváním zařízení a přístrojů způsobujících hluk, 
např. sekaček na trávu, cirkulárek, motorových pil, křovinořezů apod. 

Čl. 4 
Účinnost 

Tato vyhláška nabývá účinnosti patnáctým dnem po vyhlášení. 

     Dana Vondálová             Miroslav Zemánek 
       místostarostka        starosta 
 

Vyvěšeno na úřední desce dne: 30.09.2014 

 



Czech point   
 
Upozorňujeme občany, že na obecním úřadě Kořenec je v provozu Czech POINT, kde je 
možnost získat ověřené výstupy z Katastru nemovitostí – výpis z listu vlastnictví, 
Obchodního rejstříku - úplný výpis, výpis platných údajů k aktuálnímu dni, Živnostenského 
rejstříku a Rejstříku trestů.  Rovněž je na obecním úřadě prováděno ověření podpisu a listin. 
Službu provádí starosta obce. 
 
E – box 
 
Na obecním úřadě je umístěn E-box do kterého mohou občané ukládat staré baterie 
z elektrospotřebičů a vyřazená elektrická a elektronická zařízení a spotřebiče, která se do 
nádoby vejdou. Otvor nádoby pro vhazování je 20 x 27 cm.  
 
 
Z jednání zastupitelstva obce leden 2014 – září 2014. 
 
Zastupitelstvo jmenuje členy hodnotící komise pro veřejné zakázky malého rozsahu pro rok 
2014 v tomto složení: Bc Martin Zemánek, Milan Veselý a Miroslav Zemánek, Ing. Miloš 
Novotný – členové. Zastupitelstvo pověřuje starostu obce uzavřením mandátní smlouvy s Ing. 
Milošem Novotným, Boskovice Na Vyhlídce 22 na organizaci zadávacího řízení pro výběr 
dodavatele na jednotlivé akce v roce 2014.  
 
ZO schválilo plán rozvoje obce Kořenec na období 2014: 

 
1. Oprava a zateplení fasády OÚ - dokončení 
2. Rekonstrukce VO – střed obce I. etapa 
3. TI Pastvisko – PD + stavební řízení 
4. Položení asfaltového povrchu TI Pod obcí  
5. Rekonstrukce bytu Muzeum- dokončení 
6. Oprava pietních křížů 
7. Oprava fasády MŠ + úprava prostranství 
8. Oprava mostu na Hrádkov u č. 8 – zajištění PD+dotace 
9. Zaměření + GP chodníků v průtahu obce 
10.  Oprava a doplnění herními prvky dětských hřišť 
11.  Realizace osvětlení požární nádrže 
12.  Vybudování vrtu pro posílení veř. vodovodu 
13.  Rozšíření vodovodu v KD 

 
ZO schválilo návrh smlouvy o zřízení úplatného práva věcného břemenem č. PV-
01413005475/001 mezi obcí Kořenec a spol. E.ON Distribuce, a.s.. Věcné břemeno této 
smlouvy se zřizuje úplatně ve výši 1500,00 Kč.  
 
ZO schválilo smlouvu – Dohodu o poskytování služeb Moravské zemské knihovny v Brně 
v rámci regionálních funkcí.  
 
ZO schválilo smlouvu o zřízení věcného břemene na plynárenské zařízení mezi Obcí Kořenec 
a společností RWE GasNet, s.r.o., pozemek parc. č. 404/6, parc. č. 404/17 a parc. č. 435/14. 
Úplata za zřízení věcného břemene je 500 Kč.  
 



ZO schválilo žádost o dotaci na opravu MŠ a pověřilo starostu vyřízením žádosti. 
 
ZO schvaluje dodatek č. 1 Ev. č. SD-072-1-2014 ke smlouvě Ev. č. SWW-048-12-2011 na 
internetovou prezentaci uzavřenou mezi obcí Kořenec a poskytovatelem Galileo Corporation, 
Chomutov a pověřuje starostu podepsáním smlouvy. 
 
ZO souhlasí s kácením dřevin nad kaplí a doporučuje OÚ Kořenec vydat rozhodnutí o kácení. 
 
Zastupitelstvo obce Kořenec rozhodlo o zařazení správního území obce do územní působnosti 
Strategie komunitně vedeného místního rozvoje MAS Boskovicko PLUS na období 2014-
2020. 
 
Zastupitelstvo obce schválilo kupní smlouvu číslo 9413003041/178696   mezi prodávající 
Obcí Kořenec a kupujícím společností RWE GasNet, s.r.o., o prodeji STL v délce 140 m a 
přípojky v délce 32,4 m. 
 
Zastupitelstvo obce schválilo 2x Dohodu o zrušení předkupního práva uzavřenou mezi Obcí 
Kořenec a společností PYTHAGOR, a.s.. Jedná se o pozemky parc č. 406/8, 406/9, 406/10 a 
st. 253, vše v k. ú. Kořenec.  
 
Zastupitelstvo obce Kořenec schválilo rozpočet na rok 2014 včetně rozpočtového výhledu. 
 
ZO schválilo záměr zřízení mateřského centra v MŠ Kořenec. 
 
Zastupitelstvo obce schválilo kupní smlouvu o prodeji nemovitosti s dohodou o předkupním 
právu a věcnými účinky stavebního pozemku parcely č. 404/18 mezi obcí Kořenec a panem 
Radkem Vyhňákem a paní Evou Starovou, bytem Hrádkov 18, Boskovice.  
 
Zastupitelstvo obce schválilo navržené stanovisko k PD vodní nádrže společnosti Pythagor 
a.s. vypracované pověřenými členy zastupitelstva. 
 
ZO schválilo smlouvu č. sml. 66806-EKO/Kořenec/1/14/P o zřízení věcného břemene na 
plynárenské zařízení mezi Obcí Kořenec a společností RWE GasNet, s.r.o. - pozemek parc. č. 
404/6, parc. č. 404/17 a parc. č. 435/14.Úplata za zřízení věcného břemene je 500 Kč. 
 
ZO projednalo a schválilo rozvozní plán organických hnojiv - chlévské mrvy, močůvky a 
silážních šťáv - pro rok 2014-2015  družstva ZD SKÁLY, družstvo Benešov. 
 
ZO schválilo návrh smlouvy, evidenční číslo smlouvy 20/1053, sml. č. OS201420002106, o 
zajištění zpětného odběru a využití odpadů z obalů mezi společností EKO-KOM, a. s., Praha 
4 a obcí Kořenec. 
 
ZO schválilo program muzejní noci. Muzejní noc se uskuteční 14. června 2014 od 19 hodin 
vystoupí děti z mateřské školy, dva vstupy bude mít soubor Kořeňák na téma Jak se na 
Kořenci vařivalo, vystoupí skupina Illegal orchestra a na závěr DUO POHODA. ZO 
schválilo, aby v  muzeu probíhala výstava Ivo Krajíčka – Boskovická epopej. 
 
ZO schválilo záměr pronájmu pozemku p.č. 1031/18,  o výměře 147 m2 v k. ú. Kořenec. 
 



ZO schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje, ve výši 
200 000,00 Kč pro obec Kořenec, smlouva č. 024834/14/ORR na realizaci akce „Oprava 
fasády MŠ“. 
 
Zastupitelstvo obce Kořenec schválilo cenovou nabídku na vypracování geometrického plánu 
– zaměření obrubníků za cenu 29.000,00 Kč. 
 
Zastupitelstvo obce Kořenec nemá námitek ke změně projektu stavby bytového domu na 
pozemcích parc.č. 120/7 a 121/1 v k.ú. Kořenec, kterou předložil investor pan Trávníček. 
Návrh výstavby apartmánových domů byl předložen v šesti variantách a zastupitelstvo obce 
doporučilo 2 návrhy se sedlovou střechou. Další záležitosti výstavby budou řešeny ve 
stavebním řízení, kterého bude obec Kořenec účastníkem. 
 
Zastupitelstvo obce Kořenec s přihlédnutím na vzdělání a další okolnosti rozhodlo, aby funkci 
hospodářky pro obec a MŠ zastávala a byla přijata do osmihodinového pracovního poměru od 
1. 1. 2015 paní Jana Zemánková, bytem Kořenec 114. 
 
ZO schválilo kupní smlouvu o prodeji nemovitosti s předkupním právem s věcnými účinky 
pozemku mezi obcí Kořenec a Mgr. Lucií Škvařilovou, bytem Okrouhlá 111, 680 01 
Boskovice a JUDr. Davidem  Škvařilem, bytem Na Výsluní 2414/5, 680 01 Boskovice, 
parcela č. 404/20, o výměře 1020 m2, orná půda. 
 
Zastupitelstvo obce schválilo závěrečný účet obce vyjádřením souhlasu s celoročním 
hospodařením bez výhrad. 

ZO schválilo hospodaření Obce Kořenec za rok 2013 ve výši 1 125 050,90 Kč. Výsledek 
hospodaření bude převeden na účet 432- Výsledek hospodaření předcházejících účetních 
období. 

 
ZO schválilo výsledek hospodaření MŠ Kořenec za rok 2013 se ztrátou 10 716,67 Kč. Ztráta 
bude vyrovnána z rezervního fondu školy.  
 
ZO souhlasí se směnou pozemku, který slouží jako příjezd k čekárně autobusové zastávky na 
JMK. Směna bude provedena na základě smlouvy po vypracování geometrického plánu. 
 
Zastupitelstvo obce Kořenec schvaluje přijetí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje, ve 
výši 25 000,00 Kč na akci: „Muzejní noc“ v rámci projektu „Festival muzejních nocí v rámci 
ČR“ za podmínek návrhu smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje. 
 
Zastupitelstvo obce Kořenec projednalo plnění plánu rozvoje obce a konstatovalo, že plán je 
průběžně plněn dle stanoveného harmonogramu. 
 
ZO schválilo kupní smlouvu o převodu vlastnictví k nemovitosti – prodej pozemku mezi obcí 
Kořenec a kupujícími Danou Vondálovou a Romanem Greplem, oba bytem Kořenec 17, 
parcela č. 404/6, o výměře 995 m2, orná půda. 
 
Zastupitelstvo obce schválilo smlouvu o nájmu bytu v muzeu Kořenec 16 mezi obcí Kořenec 
a Pavlem Fabiánkem – nájemcem. 
 
Zastupitelstvo obce schválilo smlouvu o nájmu byt 



 
 
u v kulturním domě – Kořenec 17 (byt č. 2) mezi obcí Kořenec a Milanem Čelechovským – 
nájemcem. 
 
Zastupitelstvo obce schválilo smlouvu o ubytování mezi obcí Kořenec a společností 
PYTHAGOR, a.s. v ubytovně na obecním úřadě. 
 
ZO schválilo smlouvu o nájmu pozemku k nepodnikatelskému užívání mezi obcí Kořenec a 
Vladislavou Kolářovou, Kořenec 110.   
 
ZO schválilo smlouvu o nájmu pozemku k nepodnikatelskému užívání mezi obcí Kořenec a 
Dagmarou Šenbergovou, bytem Ulička 4, Brno.   
 
Zastupitelstvo obce schválilo smlouvu o účasti obce Kořenec na financování realizace 
hydrogeologického průzkumu a získání podpory ze OPŽP mezi obcí Kořenec a spol. „Svazek 
vodovodu a kanalizací měst a obcí“.   
 
 
 
 

Společenská kronika 
 

Narozeni: 
Prokop Matula   Kořenec 146 
Sabina Unčovská   Kořenec 122 
Alice Gilková    Kořenec 177 
 
Přejeme vše nejlepší do života, hlavně hodně zdraví.  
 
Odhlášeni: 
Michaela Dufková  Kořenec 42 
Lukáš Dvořáček  Kořenec 42 
Tereza Dvořáková  Kořenec 56 
Matyáš Veselý   Kořenec 56 
Ella Veselá   Kořenec 56 
Jiří Kratina   Kořenec 152 
Emília Popelářová  Kořenec 7 
Kateřina Zemánková  Kořenec 129 
Zdeněk Bártl   Kořenec 169 
 
Úmrtí: 
Irena Švecová   Kořenec 80 
Zdeněk Přikryl  Kořenec 95 
Marie Veselá   Kořenec 136    
 

 
Počet obyvatel k 30.09.2014 345 
 
 



 
 

MATEŘSKÁ ŠKOLA KOŘENEC 
 

Ohlédnutí za školním rokem 2013/2014 
 

   Loňský školní rok jsme v mateřské škole zahájili 2. září 2013. V říjnu jsme uspořádali hravé 
odpoledne pro rodiče spojené s rodičovskou schůzkou, děti vystoupily s pásmem písniček a 
básniček na vítání nových občánků, v listopadu jsme jeli na Okrouhlou na divadelní pohádku 
a vyráběli jsme s rodiči skřítky podzimníčky, v prosinci nás pozvala paní Švancarová do 
místní knihovny, pro rodiče jsme připravili vánoční besídku, v březnu jsme se účastnili i 
vystupovali na dětském karnevalu, v dubnu přijeli naši kamarádi z Okrouhlé a z Benešova do 
naší mateřské školy na divadelní pohádku „Otesánek“, pro rodiče jsme připravili tvořivé 
odpoledne na téma zdobení kraslic včelím voskem, zorganizovali jsme přehlídku 
čarodějnických košťat k pálení čarodějnic, v květnu proběhl zápis nových dětí do mateřské 
školy, v červnu jsme připravili vystoupení ke Dni matek, předškoláci se jeli podívat do 
základní školy Benešov do 1. třídy, děti vystupovaly v muzeu na Muzejní noci. Se školním 
rokem jsme se rozloučili opékáním párků a dnem princů a princezen. 
 
Nový školní rok 2014/2015 jsme zahájili 1. září. Máme zapsáno 21 dětí ve věku od 2 do 6 let. 
Dvě děti dojíždí z Benešova a dvě děti z Vratíkova.  
Zaměstnanci mateřské školy – ředitelka Petra Strnadová, učitelka Jana Zemánková, kuchařka 
a školnice Daniela Fagulcová, vedoucí stravování Jaroslava Hamplová. 
 
 

Jablíčko se kutálelo, vůbec nic ho nebolelo 
podívej se jak se koulí 
nemá ani jednu bouli. 

Kutálí se, kutálí, 
to jsme se mu nasmáli 

 
 

Petra Strnadová 
ředitelka  

 
 
Muzejní noc 
Letošní muzejní noc byla v duchu vaření, kdy jste mohli ochutnat dobrá jídla našich babiček. 
Pod zvláštními názvy jako je Kočičí tanec, Hnědka, Rokavica apod. se skrývaly pochutiny, 
které pohladily naše chuťové pohárky na jazyku. Soubor Kořeňák je příjemně okořenil tanci a 
povídáním Aničky Klementové a Boženky Přikrylové. Mohli jste ochutnat i současné jídlo, 
které podával tým našich pořadatelů včetně výborných makrel od pana Mirka Kaderky. Vše 
bylo zakončeno koncertem Illegal Orchestra z Brna díky domluvě s rodinou Vlčkových, kteří 
se báječně sžili s naší vesnicí. Kdo chtěl raději místo nasycení těla nasytit duši uměním, měl 
skvělou příležitost užít si výstavu řezbářských prací pana Krajíčka z Letovic pod názvem 
Boskovická epopej - prezentující pověsti tohoto regionu v našem muzeu. 
Tímto upřímně děkuji všem, kteří nám pomáhali. Neboť nebýt odhodlaných duší, které jsou 
vždy ochotny pomoci, nemohli bychom takovéto akce uskutečnit. Podle účasti a úsměvů 
všech, co tu byli, se muzejní noc povedla. Snad nám zachováte přízeň i do budoucna, neboť to 
nás motivuje a víme, že naše úsilí není marné. 



Muzeum 
 
Uprostřed Kořence stojí dům 
s malými okny, v něm plno vzpomínek. 
V paměti své dává prostor snům 
a v lidech zažíhá hřejivý plamínek. 
 
Tam fotky jsou, šátky, porcelán, 
snad odřené věci, které chtěl někdo schovat. 
Někdo si říká samý starý krám, 
přec měli bychom si svoji minulost pamatovat. 
 
Uprostřed Kořence stojí domek malý, 
v něm staré věci stále žijí. 
Kdybychom vzpomínky na minulost vzdali, 
náš život bude utopií. 
 
 
Jako správce muzea jsem dostal možnost nastěhovat se do zrekonstruovaného bytu po 
Mirkovi Korčákovi. Zažil jsem s ním spoustu milých chvil a bezpočtu kalíšků, kdy vzpomínal 
na život v tomto domě a na Kořenci. Občas mám pocit, že ho mohu někde tady v těch zdech 
potkat. Bude to tím, že sem prostě patřil. Ono se vždycky nějaké to pivečko najde, kdyby 
náhodou. Možná se ze mne stane jednou také součást tohohle domu, ovšem nechtěl bych tu 
být jako exponát ve sbírkách, ale postojem a snahou pokračovat v díle lidí, kteří muzeum 
založili. Zda se mi to bude více či méně dařit, posoudíte sami. I když již nebudu obecní 
zastupitel. Dokud jsou lidé, kteří nám pomáhají a stojí při muzeu, není se čeho obávat. Už 
jenom to, když provádíme, a píši záměrně v množném čísle, protože bez Mgr. Heleny 
Kejíkové a Jirky Geršla, by to prostě nešlo, je nám oceněním spokojený úsměv návštěvníka. 
A mnohdy se potkáme se spoustou skvělých lidí. 
Spolupráce s paní Doubkovou a její rodinou, co se týče prohlídek mlýna, je ukázkou skvělého 
soužití s přáteli. 
A pan František Grufík se svojí sbírkou budíků? Budík hlídá čas a on je ovšem nadčasový, 
skvělý průvodce a příjemný člověk. 
To je to proč mne muzeum baví, to není povinnost, ale spolupráce se skvělými lidmi a 
poznání skvělých lidí. 
Díky galerii Františka Řehořka, díky jeho rodině, kteří nám pomáhali galerii budovat a 
spolupracují s námi i nadále, díky organizacím, kteří nám obrazy zapůjčili, stále ožívají tváře, 
lidé a Kořenec, který se nám pomalu ztrácí v minulosti. Neboť doba se stále mění a s ní i naše 
vesnice. Myslím, že k lepšímu.    
 
 
 
 
 
 



Vzpomínka na sto let od vypuknutí první světové války 
 
Uběhlo sto let od začátku první světové války. 
Tenhle příběh lidé již málo znají. 
Možná, že z hluboké, široké dálky, 
z našeho pomníku padlých hlasy se ozývají. 
 
Kdo vzpomene si na ta všechna jména. 
Na ženu co ruce k modlitbě spíná. 
Je to jen cizí smutná žena, 
jíž vyrvali dítě z jejího klína. 
 
Ta matka vytesaná z chladného mramoru. 
Plačící nad helmou co u nohou jí leží. 
K zběsilé válce v odporu 
ukrývá slzy stěží. 
 
Vzdejme my alespoň vzpomínku 
na vtesaná jména v kameni. 
Každý měl rodinu, ženu či maminku. 
Ty duše shořelé ve válečném plameni.  
 
 

Pavel Fabiánek 
 

 
 
 
 
Závody horských kol 
 
V sobotu 6. září 2014 se uskutečnil 13. závod letošního ročníku Poháru Drahanské vrchoviny 
- Velká cena obce Kořenec. Prvenství v kategorii odrážedla vybojovala Gabriela Novotná. 
Gabriela Novotná a Markéta Fialová závodily i v kategorii dívky do 6 let. Na krásném 3. 
místě v kategorii dívky 11-12 let skončila Kristýna Kolářová. Patrik Kolář na 1. místě 
v kategorii junioři 17-18 let byl krásnou tečkou za letošními závody. Děkujeme všem, kteří 
pomohli s přípravou a uspořádáním letošních závodů. Velké poděkování patří sponzorům, 
kteří darovali ceny pro závodníky. Závodníkům gratulujeme a přejeme mnoho úspěchů 
na dalších závodech. 
 

 
 

 
 


